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Bestuivingsregeling 2003 
Jan Beekman, voorzitter Bedriffsraad 
In de vergadering van de Bedrijfsraad van 24 maart jl. is 
besloten om als Bestuivingsregeling voor het jaar 2003 
de regeling van 1999 voort te zetten. De leden van de 
Bedrijfsraad adviseren om de prijzen te handhaven op het 
niveau van 2002: 
- voor plaatsing in open veld: €40,- voor drie weken of 
minder. bij verlenging een toeslag van €2,- per dag 
- Voor plaatsing onder glas of kunststof: €32,50 per week 
- voor bestuivingsobjecten waarvoor in opdracht van de 
teler speciale volken worden aangehouden en ingezet, 
gelden vergoedingen volgens afspraak (richtlijn sSBI) 
- Voor de transportkosten van de volken geldt een 
vergoeding van €0,28 per km van bijenstand naar bedrijf 
teler. 

Deze publicatie is wat laat, daar onze welgemeende 
excuses voor. 
De publicatie is ook te lezen op de sites van de 
bijenhoudersorganisaties en u kunt een exemplaar 
opvragen bij uw eigen organisatie. Voor verdere 
inlichtingen kunt u terecht bij het secretariaat van de 
Bedrijfsraad, 013-58 36 350. 

Bij gepraat (16) 
E. Blanken, voorzitter 

De woorden van Lei Hensels: 'De beste reclame voor 
bijen is geen bijen' lijken historische betekenis te gaan 
krijgen. Werd voorheen het tekort aan bestuivende 
bijenvolken vanuit het buitenland aangevuld, vandaag de 
dag moet dat een verontrustende gedachte zijn vanwege 
de grote kans op besmetting en aantasting van onze 
volken. In dit verband merkte Peter Elshout tijdens de 
Algemene Ledenvergadering van de LLTB (22/3) terecht 
op dat voor de resistentie voor bestrijdingsmiddelen van 
de varroamijt allang was gewaarschuwd maar dat 
imkerend Nederland lang heeft gedacht dat het zo'n vaart 
niet zou lopen. De ABTB zal het iniatief nemen de 
overige organisaties uit te nodigen bijeen te komen om te 
spreken over: 
1) wijze van verspreiding informatie en organisatie 
ziektebestrijdingteams 
2) samenstellen en samenvoegen van beschikbaar infor-
matiemateriaal m.b.t. bijenziekten en de wijze van 
bestrijding op CD-rom en website imkerorganisaties 
3) voorlichting over hygiënisch imkeren 
4)organiseren gezamenlijke themabijeenkomsten, enz. 
Samenwerking op dit punt is in het belang van alle 
imkers. Samen met ANI zal onderzocht worden of wij 
gezamenlijk een bijenziektenbestrijdings/herkennings- 

cursus kunnen organiseren. Deskundigheidsbevordering 
op dit punt is zeer gewenst. Onder leiding van J.P Frens 
volgde ik zelf in 1990 een korte cursus met ziekte-
bestrijdingsco6rdinatoren uit de regio. Kennis opfrissen 
en uitwisselen zal het besef van hygiënisch imkeren 
bevorderen. 
- Uit een inventarisatie blijkt dat in het werkgebied van 
de LLTB 12 bijenstanden aanwezig zijn die door het 
publiek kunnen worden bezocht. De wijze waarop deze 
bijenhallen tot stand zijn gekomen alsmede de 
beheersvorm is divers: particulier, in verenigingsverband 
en in samenwerking met groenorganisaties. Om imkers 
en afdelingen van onze bond het nut, doel en de wijze 
waarop deze bijenstanden tot stand kunnen komen te 
laten zien en te bespreken, zullen wij met ons uitstapje 
op 6 september onze afdeling Blaricum bezoeken die al 
enige tijd in het bezit is van een mooie stal. Daarna gaan 
wij naar de bijenstal van de Universiteit van Utrecht waar 
een lezing wordt gehouden door mevrouw Frouke 
Hofstede met als onderwerp Angelloze bijen en het 
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onderzoek hieraan door de Universiteit. Aansluitend 
zullen wij een bezoek brengen aan de schitterende 
Botanische Tuin van de Universiteit van Utrecht. 
Kosten €27,- p.p. dienen gelijk met opgave overgemaakt 
te worden op de rekening van de Imkerbond ABTB 
35.45.80.469; opgave tot uiterlijk 10 augustus i.v.m. 
reserveren bus. 

Veel respect heb ik voor de drie regio's en afdelingen van 
de LLTB die veel initiatieven nemen tot drachtverbetering 
door inzaaien van akkerranden en braakliggronden. 
Blij ben ik ook met het voorstel van de landelijke dracht-
plantencommissie in haar vergadering 15/3 om te onder-
zoeken of het mogelijk is met de drachtplantencairdina-
toren van de imkerorganisaties een bezoek te brengen 
aan Limburgse akkerranden waar Jeroen Vorstman van 
PPO-Bijen onderzoek doet naar zaadmengsels en de 
bestuivende insecten. Wanneer deze kennis kan worden 
verspreid zullen de mogelijkheden om nieuwe 
drachtgebieden te creëren toe kunnen nemen. In het 
kader van de provinciale verkiezingen ging ik naar een 
open dag en vond daar een woud aan informatie die ik 
naar onze Algemene Ledenvergadering en de landelijke 
drachtplantencommissie heb mee genomen. Voor de 
Gelderse imkers is het belangrijk te weten dat Gelderland 
een speciaal Groenloket heeft tel. 0900-36 36 360, E: 
info@groenloketn1 en internet wwwgroenloket.n1 
Postbus 9079, 6800 ED. In het Groenloket werken samen 
Dienst Landelijk Gebied, Gelderslandschap GLTO, 
Landschapsbeheer Gelderland, Bosgroep Gelderland en 
Gelders Particulier Grondbezit. Het wordt ondersteund 
door het VSB Fonds. Het feit dat de VBBN zich terug-
getrokken heeft uit deze landelijke drachtplantencommis-
sie wordt door mij betreurd. Immers in een goede 
vergadering bij PPO-Bijen in Hilvarenbeek is structuur 
gezet voor een goede samenwerking in de toekomst. 
Tijdens de prima verzorgde lunch met soep en broodjes 
door A. Rietveld konden we in het lentezonnetje van de 
ontluikende knoppen van de beplanting van het mooie 
arboretum genieten. Bijzonder was het bezoek van de 
bijen op de bloem van een maretak, ook wel mistletoe 
genoemd. 
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Naar Lei Hensels vertelde had hij enige tijd terug door 
middel van een bes, de mistletoe overgebracht op een tak 
van de fruitboom. Het is heerlijk om in een dergelijke 
sfeer de menselijke maat van alle dag weer terug te 
vinden en met je imkerhobby bezig te zijn. 
- In een federatievergadering van imkerbonden ABTB, 
LLTB, ZLTO d.d. 4-3-2003 was ook de ANI uitgenodigd 
om te bekijken welke activiteiten gezamenlijk kunnen 
worden georganiseerd. Zie hier ook de hierboven 
beschreven voornemens. Het voorstel tot wijziging van 
de verzekeringsvoorwaarden van de bijenvolken is aan-
gehouden tot de volgende bijeenkomst d.d. 26-8-2003. 
- In de bestuursvergadering 7 maart is gesproken over 
diverse organisatorische zaken alsmede een concept jaar-
plan waarin de activiteiten en deadlines en de besluit-
vormingsmomenten staan beschreven. 
- Somber werd ik van de Bedrijfsraadvergadering van 24 
maart. Door vast te houden aan het in september 2002 
ingenomen standpunt dreigt de VBBN elk nieuw voorstel 

154 dat gesteund wordt door de vier overige imkerorganisaties 
in de Bedrijfsraad te blokkeren. Waar het verwijt van de 
VBBN lag dat er onvoldoende steun van de vier overige 
imkerorganisaties werd verkregen, lijkt nu het omgekeerde 
het geval. Desalniettemin zullen wij ons inzetten de 
gestelde doelstellingen te bereiken met een zo breed 
mogelijk draagvlak. Onze inspanningen voor betere 
voorwaarden voor gekwalificeerde bestuivingsimkers 
zullen dan ook met onze gesprekspartners worden 
doorgezet. In de ochtenduren werden met F. Heessen de 
boeken gecontroleerd van de gezamenlijke verzekering 
van bijenvolken van de zuidelijke imkerorganisaties jaren 
2000, 2001 en 2002 alsmede van de Bedrijfsraad over 
2002. Evenals vorig jaar dient gezegd te worden dat 
dhr. Roeien wederom een pluim op zijn reeds druk met 
pluimen bezette hoed heeft verdiend, want de administra-
tie was keurig verzorgd. 
- Dankzij grote inspanningen van het bestuur en vrij-
willigers heeft de Stichting Bijen en Natuur veel werk 
verricht voor de Laga `Landesgartenschau' in Gronau/ 
Losser van 12 april tot 19 oktober. Nog voordat ik mij in 
de laatste vergadering op 25 maart had opgegeven voor 
drie dagen hulp in de stand werd ik uitgenodigd mee te 
werken aan de opening en hierbij aanwezig te zijn. De 
goede sfeer tijdens de bijeenkomsten gaf aan dat dwars 
door de imkerorganisaties heen goed samengewerkt kan 
worden. 
- Aangezien ik Thymovar alleen kende van horen zeggen, 
heb ik tijdens de lunch van de VBBN Algemene Leden-
vergadering op 29 maart bij de stand met voorlichting 
over dit middel, een snuif van de doordringende geur 
genomen. De lucht in de neusholte kon ik slecht kwijt-
raken en het was maar goed dat Catherine Reker mee 
terug reed naar het middagprogramma. Desgevraagd wist 
ze me te vertellen dat haar inspanningen m.b.t. promotie 
voor de bijenteelt via Intratuin door personele uitval en 
veranderingen stil is komen te liggen. Ze sprak de door 
mij ondersteunde wens uit dat dit door alle imkerorganisa-
ties weer zal worden opgepakt. Romee van der Zee zou 
ik graag willen ondersteunen door imkers van onze en 
andere organisaties op te roepen mee te doen met de 
enquête inzake volkverlies (www.bijenhouden.nl). 
Wellicht dat uit deze gegevens een trend of ontwikkeling 

kan worden afgelezen. Een regelmatig bezoek van de 
website van de imkerorganisaties kan ook helpen bij het 
verkrijgen van de meest actuele informatie over 
bijenziekten en bijvoorbeeld de gevaren van de kleine 
bijenkastkever bij invoer van volkjes van buiten Europa. 
In de volgende aflevering zal ik u vertellen hoe mee-
genomen vakantiehoning door leden kan leiden tot een 
boeiende verenigingsavond. 

De nationale overheid 
subsidieert steeds minder 
Henk van der Scheer 
`De laatste tien jaar zijn we subsidies en de positie in 
LNV kwijtgeraakt' aldus Dick Vunderink in BIJEN 9(1): 
26 (2000) en hij voegde daar aan toe dat we daardoor 
niet zijn verzwakt, maar dat we aan zelfstandigheid en 
zelfbewustzijn hebben gewonnen. Als dat zo is, dan 
hebben we in de afgelopen drie jaar beslist nog meer aan 
zelfstandigheid en zelfbewustzijn kunnen winnen. 

Ooit subsidieerde de overheid onderwijs, voorlichting 
en onderzoek 
Ooit subsidieerde het Ministerie van Landbouw, Natuur-
beheer en Visserij (MLNV) (beroeps)Onderwijs, Voor-
lichting en Onderzoek. Dit `OVO-drieluik' vormde tot 
omstreeks 1980 de basis van alle handelen van het 
Ministerie van Landbouw. Die overheidssteun was nodig, 
nadat in het laatst van de 19de eeuw de landbouw in 
West-Europa in een crisis was geraakt, veroorzaakt door 
o.a. een sterk gestegen aanvoer van goedkoop graan uit 
Rusland en Noord-Amerika. Veel Europese landen 
beschermden hun landbouw vervolgens met hoge 
invoerrechten of directe subsidies. Nederland, waar de 
internationale handel en scheepvaart belangrijk waren, 
had daarentegen belang bij vrijhandel en koos voor het 
`OVO-drieluik'. 
Voor de imkerij begon de subsidiëring in 1905 met de 
aanstelling van dhr. L. van Giersbergen als zogenaamde 
`wandelleraar'. Op het hoogtepunt hadden wij 'onze' 
proefbijenstand, de Ambrosiushoeve, als onderzoeks-
centrum en was de directeur van de Ambrosiushoeve 
tevens Rijksbijenteeltconsulent. In die laatste hoedanig-
heid gaf hij voorlichting en werden bijenteeltleraren 
opgeleid. Met de totstandkoming van de Bijenwet in 
1947 kreeg hij ook grote bevoegdheden inzake inspectie 
ten aanzien van de tracheemijt. Die 'tweede pet' van de 
consulent werd later uitgebouwd tot het Consulentschap 
in Algemene Dienst (CAD) voor de Bijenteelt. Bij dat 
consulentschap waren o.a. drie `assistenten' (de latere 
bijenteeltvoorlichters) in dienst voor de voorlichting en 

maandblad voor imkers mei 2003 verenigingsnieuws 

Naar Lei Hensels vertelde had hij enige tijd terug door kan worden afgelezen. Een kgelmatig bezoek van de 
middel van een bes. de mistletoe overgebracht op een tak website van de imkerorganisaties kan ook helpen bij het 
van de fruitboom. Het is heerlijk om in een dergelijke verkrijgen van de meest actuele informatie over 
sfeer de menselijke maat van alle dag weer terug te bijenziekten en bijvoorbeeld de gevaren van de kleine 
vinden en met je imkerhobby bezig te zijn. bijenkastkever bij invoer van volkjes van buiten Europa. 
- In een federatievergadering van imkerbonden ABTB, In de volgende atlevering zal ik u vertellen hoe mee- 
LLTB, ZLTO d.d. 4-3-2003 was ook de ANI uitgenodigd genomen vakantiehoning door leden kan leiden tot een 
om te bekijken welke activiteiten gezaineiililjk kunnen boeiende verenigingsavond. 
worden georganiseerd. Zie hier ook de hierboven 
beschreven voornemens. Het voorstel tot wijziging van 
de verzekeringsvoorwaarden van de bijenvolken is aan- 
gehouden tot de volgende bijeenkomst d.d. 26-8-2003. 
- In de bestuursvergadering 7 maart is gesproken over 
diverse organisatorische zaken alsmede een concept jaar- 
plan waarin de activiteiten en deadlines en de besluit 
vormingsmoinenten staan beschreven. 
- Somber werd ik van de Bedrijfsraadvergadering van 
inaart. Door vast te houden aan het in september 200 
ingenotileii standpunt dreigt de VBBN elk nieuw vo 
dat gesteund wordt door de vier overige imkerorganis 
in de Bedrijfsraad te blokkeren. Waar het verwijt van de 
VBBN lag dat er onvoldoende steun van de vier overige 
imkerorganisaties werd verkregen. lijkt nu het omgekeerde 

Herik van L r  Scheer 
het geval. Desaliiietteiiiiii zullen m1.i ons tnzetten de 
gestelde doelstellingen te bereiken met een zo breed 


